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Pár slov na úvod...

N ejprve Vás chci všechny pozdravit a popřát, aby se nám 
nadcházející 4 roky vedlo, aby nás zdraví provázelo 
a mohli jsme se každý den z něčeho, byť malého, rado-

vat. A naší malé vesničce přeji, aby v ní její obyvatelé byli spoko-
jení. Děkuji za podporu všem, kteří svou důvěru svěřili uskupení 
DOHROMADY, a následně za podporu všem zastupitelům, kte-
ří mě zvolili do této funkce. Velmi si této důvěry vážím a jsem při-
pravena Senohrabům dát nejen mé pracovní zkušenosti, ale pře-
devším kus mého srdce.

Ráda bych, aby ještě a znovu zaznělo poděkování lidem, díky 
kterým jsem mohla na funkci starostky obce kandidovat. Jsou 
to lidé z DOHROMADY, parta skvělých přátel, kteří jsou velmi 
pracovití a na které se mohu kdykoliv spolehnout. „Děkuji Vám, 
bylo to náročné, ale stálo to za to.“

Mé poděkování patří i Lucii Pancířové za přijetí pozice neuvol-
něné místostarostky a těším se na naši spolupráci.

Do zastupitelstva se dostali zástupci čtyř seskupení, tedy čtyři ná-
zorově odlišné identity. Se všemi uskupeními jsme spolu s DO-
HROMADY vedli ještě před ustavujícím zasedáním povolební 
jednání a vyslechli si jejich názory a představy spolupráce. Všech-
na jednání byla přímá a vstřícná.

Dnes je již po „předání“ úřadu obce Senohraby, které proběhlo 
25. 10. 2022. Mrzí mě, že nedopadlo tak, jak bylo při povoleb-
ních jednáních slíbeno, a tak, jak jsem projevila přání na usta-
vujícím ZO. Zřejmě k tomu došlo z důvodu vypětí z předání 
funkce. Chyběl adekvátní čas a ani formální stránka nebyla dle 
pravidel.

Veškerou agendu a mé pů-
sobení v obci cítím jako vel-
kou odpovědnost. Věřte, 
že udělám vše pro to, aby se 
nám v naší obci žilo lépe. 
Volby vyjádřily jasný názor, 
a to požadavek ke změně. 
Většina z nás vnímala v Se-
nohrabech rozkol, a proto 
pevně věřím, že volby za-
žehly změnu v nás všech.

Věřím ve vzájemnou podporu, ve spolupráci všech zastupite-
lů, tedy i bývalého vedení obce. Všichni teď vnímáme, že doba 
nebude úplně jednoduchá a soudržnost či sounáležitost nám 
ji pomůže překonat. Co proto v první chvíli udělat? Ráda bych 
založila pracovní skupinu, kde se budou scházet zástupci spol-
ků, a moje první otázka bude: „Jak Vám mohu pomoci?“

Dalším důležitým tématem je územní plán. Územní plán bylo 
nutné schválit. Vím, že mnozí nejsou s jeho podobou spokojeni, 
a proto znovu projdeme připomínky a budeme se územním plá-
nem dále zabývat.

Jako velké téma považuji strategický plán rozvoje obce, který je 
nutné zaktualizovat a na kterém začneme usilovně pracovat.

A čím začneme? Tím, co nás teď pálí nejvíce, a tím je plán roz-
počtu obce na příští rok.

To jsou v tuto chvíli nejpalčivější témata, ale jsou i další a o těch 
vás budeme průběžně informovat.

Čeká nás spousta práce, tak pojďme dát společně Senohraby 
DOHROMADY.

Helena Pechlátová

Milí spoluobčané,
dnes je již po ustavujícím zasedání obce a Senohraby 
píší novou kapitolu ve svém dalším volebním období. 
Je mi ctí být pro tento čas Senohrabům průvodcem, 
starostkou.
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Přáníčko....
Jarka Žádníková

Podzim ve škole
Zahájení školního roku

Josef Lada a Senohraby
Výročí

VYDÁVÁ OÚ SENOHRABY
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Chcete dostávat aktuální informace z obce?
Službu zasílání informačních SMS nebo e-mailů je možné jednoduše nastavit na webových stránkách obce v záložce „Praktické infor-
mace“ – informační SMS, informační e-maily – nebo je možné si tuto službu aktivovat osobně na obecním úřadě.

D en vzniku samostatného československého státu, který je 
státním svátkem České republiky a slaví se každoročně 
28. října, jsme si připomněli i v naší obci položením věnce 

k pomníku padlým. Akt se odehrál v podvečer 27. října za účasti 
senohrabských občanů. Úvodní řeči se ujal František Konvička.

Zavzpomínali jsme na rodáky, jejichž jména jsou uvedena na pa-
mětní desce, zazpívali si česko-slovenskou hymnu, uctili památku
padlým a zapálili svíčky u pomníku a kříže. Poté se část účast-
níků odebrala do kaple svatého Vojtěcha, kde se konala čtvrteční 
mše. Ta byla díky nadcházejícímu svátku slavnostní. Pan Tomek 
vyzval k modlitbě za nové vedení obce a za její obyvatele, aby se 
všem ve zdraví a dobře vedlo.

Helena Pechlátová

Vážení čtenáři, 

nové vedení obce má za sebou první vydání Senohrabské hlásky. Bylo trochu náročné, ale zvládli jsme ho a věříme, že nad pří-
padnými nedostatky přimhouříte oko. Získáváme zkušenosti za pochodu a ty nás budou posouvat dál. Pokud v Senohrabské 
hlásce uvítáte něco nového, budeme rádi za zpětnou vazbu. Budete-li mít příspěvek, o který se chcete podělit, dveře máte 
otevřené. Uzávěrka je vždy k 25. dni v daném měsíci.

vedení obce
hlaska@senohraby.cz

Dne 25. 10. 2022 proběhlo 
předání obce Senohraby 
nově zvolené starostce 
paní Heleně Pechlátové 
a trvalo přibližně 2 hodiny.

P ředání neproběhlo dle dopo-
ručené metodiky Ministerstva 
vnitra. Dosavadní starostka 

paní Svašková předávala obec na zá-
kladě předávacího protokolu, který 
připravila, ale který nebyl dostačují. 
Předání nebylo dokončeno, paní Svaš-
ková obecní úřad opustila. Z tohoto 

důvodu se souhlasem všech přítom-
ných včetně souhlasu dosavadního 
místostarosty / současného zastupite-
le proběhlo předání obce alternativní 
skupinou za přítomnosti úřednic OÚ, 
současné starostky a místostarostky, 
bez přítomnosti paní Svaškové.

Položení věnce k pomníku padlýmJak proběhlo předání obce

Přáníčko...
Dne 27. října oslaví krásných 90 let naše

kamarádka Jarka Žádníková.

C elý její život byl spojen se sportem – cvičení žen, sparta-
kiády, turistika, lyžování, vodní sporty, organizování dět-
ských táborů a přípravy turistických akcí pořádaných jejím 

mužem Jardou. Dlouhá léta vedla účetnictví TJ Sokol Senohraby. 
Je stále členkou Sokola, zajímá se o dění v Sokole i v obci.

Je vášnivou čtenářkou a nejsou jí cizí ani nové technologie, hlavně 
internet.

Do dalších let Ti, Jaruško, přejeme hlavně spoustu zdraví, elánu, 
pohody a radosti z vnoučat a pravnoučat.

Sokolky

Jubilanti říjen

Naši milí oslavenci,
srdečně Vám blahopřejeme k Vašemu výročí 

a ze srdce přejeme, abyste si ve zdraví,
krásné životní pohodě a v lásce užili ještě 

dlouhou řadu šťastných let.

2 3říjen . 2022

Informace z obceInformace z obce

Jména jubilantů mohou být zveřejněna dle nařízení o ochraně 
osobníchúdajů (GDPR) pouze v tištěné podobě měsíčníku.

Děkujeme za pochopení.

TJ Sokol



Škola po letních 
prázdninách opět dýchá 
životem. Ve čtvrtek 
1. září jsme školní rok 
2022/23 slavnostně 
zahájili před budovou 
školy, kde jsme přivítali 
23 nových žáků 1. třídy.

P řejeme prvňáčkům, aby se 
jim v naší škole líbilo. Pá-
ťáci se stali jejich patro-

ny a provedli je po budově školy, 
pravidelně jim také chodí před-
čítat pohádky. Prvňáčci se vel-
mi dobře zapojili do školní práce, 
uklízeli školní zahradu, navštívi-
li říčanské muzeum a pro druhá-
ky si připravili krátké vystoupení 
o sv. Václavovi. Žáci 2. a 3. třídy

v rámci povinného plavání již pilně trénují plavecké styly v bazénu Na Fial-
ce. Třeťáci se aktivně věnují badatelskému vyučování a vydali se do lesa na hou-
by. Čtvrťáci navštívili knihovnu v Říčanech, kde pro ně byla připravena čtenářská 
lekce. Druháci a páťáci se i letos zapojili do projektu Abeceda peněz, kde se učí zá-
kladům fi nanční gramotnosti. Není nám lhostejné životní prostředí, proto jsme se 
opět zúčastnili projektu „Ukliďme svět“ – uklízeli jsme školní zahradu a některé 
části obce.

Na konci září proběhla v areálu školy Svatováclavská jablíčková slavnost – celý den 
se nesl v duchu spolupráce, výroby jablečných pokrmů, sportovních her, kreativních 
dílen a společného posezení.

A co nás letos čeká? Samozřejmě spousta 
učení, ale také velké množství kulturních 
a sportovních akcí – navštívíme divadla 
a muzea, absolvujeme dopravní výchovu, 
v rámci výuky se zúčastníme dalších vzdě-
lávacích a preventivních programů, čeká 
nás Týden Země, sportovní soutěž O pohár 
čtyř škol a spousta dalších aktivit.

Kolektiv ZŠ 
Senohraby

Podzim ve škole

K již fungující nové službě občanům 
Z-BOX Zásilkovny u nádraží v Senohra-
bech byla otevřena nově i pobočka Zásil-
kovny na adresa Nad Stráněmi 437. 

Nově otevřená 
pobočka

v Senohrabech

Odesílání i vyzvedávání zásilek 
je možné po telefonické dohodě
i mimo otevírací dobu.

Michal Čerbačeský 
Tel.: +420734388641

Zásilkovna

říjen . 20224 5
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6. Volba starosty obce
Předsedající vyzvala přítomné členy zastupitelstva k podání návrhů 
na funkci starosty/starostky.
Zastupitel Kohout za Senohraby DOHROMADY navrhl na funkci 
starostky paní Helenu Pechlátovou. Jiné návrhy nebyly podány.
Usnesení č. 59/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí starostkou obce paní Helenu 
Pechlátovou.
Výsledek hlasování:
6 hlasů pro (Pechlátová, Kohout, Podaný, Kloužková, Pancířová, 
Skořepa) 
2 hlasy proti (Svašková, Dvořák)
1 hlas se zdržel (Kraut) 
Toto usnesení bylo schváleno.

Nově zvolená starostka poděkovala za podporu a důvěru, představi-
la priority pro následující volební období a ujala se vedení zasedání 
zastupitelstva obce.

7. Volby místostarosty obce
Starostka navrhla na funkci místostarostky Lucii Pancířovou.
Jiné návrhy nebyly podány.
Usnesení č. 60/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí místostarostkou paní Lucii 
Pancířovou.
Výsledek hlasování:
7 hlasů pro (Pechlátová, Kohout, Podaný, Kloužková, 
Pancířová, Skořepa, Kraut) 
2 hlasy proti (Svašková, Dvořák)
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Nově zvolená místostarostka přítomným poděkovala.

8. Určení počtu členů fi nančního a kontrolního výboru
Starostka informovala, že obec má podle § 117 odst. 2 a § 84 odst. 
2 písm. l zákona o obcích povinnost zřídit fi nanční a kontrolní vý-
bor. Starostka navrhuje, aby fi nanční výbor a kontrolní výbor měly 
tak jako v minulých letech každý po pěti členech, a to včetně předse-
dy. Jiné návrhy nebyly podány.
Usnesení č. 61/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby zřizuje fi nanční výbor a kontrolní 
výbor. Oba výbory budou pětičlenné.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

9. Volba předsedy a členů fi nančního výboru
Starostka navrhla na funkci předsedkyně fi nančního výboru 
Alexandru Kloužkovou. Jiné návrhy nebyly podány.
Usnesení č. 62/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí předsedkyní fi nančního výboru 
paní Alexandru Kloužkovou.
Výsledek hlasování:
7 hlasů pro (Pechlátová, Kohout, Podaný, Kloužková, Pancířová, 
Skořepa, Kraut) 
2 hlasy proti (Svašková, Dvořák)
0 hlasů se zdrželo 
Toto usnesení bylo schváleno.

Starostka navrhla zvolit za členy fi nančního výboru pana Michala 
Bílého, pana Pavla Kohouta, pana Roberta Piffl  a a pana Michala 
Kučabu. Jiné návrhy nebyly podány.
Usnesení č. 63/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena fi nančního výboru pana 
Michala Bílého.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Usnesení č. 64/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena fi nančního výboru pana 
Pavla Kohouta.

Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.
Usnesení č. 65/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena fi nančního výboru 
Michala Kučabu.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Usnesení č. 66/2022
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena fi nančního výboru 
Roberta Piffl  a.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

10. Volba předsedy a členů kontrolního výboru
Starostka navrhla na funkci předsedkyně kontrolního výboru
Janu Svaškovou. Jiné návrhy nebyly podány.

Usnesení č. 67/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí předsedkyní kontrolního výboru 
paní Janu Svaškovou. 
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.
 
Starostka navrhla zvolit za členy kontrolního výboru pana Jana 
Hanzla, Zbyňka Průšu, Pavla Fuksu a Annu Štůlovou. Jiné návrhy 
nebyly podány.

Usnesení č. 68/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena kontrolního výboru pa-
na Jana Hanzla.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Usnesení č. 69/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena kontrolního výboru pa-
na Zbyňka Průšu.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Usnesení č. 70/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena kontrolního výboru pa-
na Pavla Fuksu.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Usnesení č. 71/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena kontrolního výboru pa-
ní Annu Štůlovou.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

11. Zřízení výboru pro územní rozvoj, územní plán a život-
ní prostředí

Zápis č. 4/2022 z ustavujícího zasedání Zastupitelstva 
obce Senohraby konaného dne 24. 10. 2022 od 18 hodin 
v sále restaurace U Andělů, Hlavní čp. 19, Senohraby

Přítomni: Helena Pechlátová, Václav Podaný, Pavel Kohout, 
Lucie Pancířová, Radek Skořepa, Alexandra Kloužková, 
Jana Svašková, Vladimír Dvořák, Milan Kraut
Omluveni: –
Neomluveni: –

Pozn.: Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení 
přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle záko-
na č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů. Neupravená verze zápisu 
ze zasedání zastupitelstva obce je k nahlédnutí na Obecním úřadu 
Senohraby. Znění zasedání zastupitelstva je možné si vyslechnout 
na audionahrávce na webových stránkách obce Senohraby: 
https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/

Zahájení zasedání zastupitelstva
Zasedání Zastupitelstva obce Senohraby zahájila v 18:02 hodin do-
savadní starostka obce Jana Svašková jako předsedající. Představila 
nově zvolené zastupitele obce vzešlé z výsledků komunálních voleb. 
V příštích letech budou naši obec zastupovat:
za volební stranu Senohraby DOHROMADY: Helena Pechlátová, 
Pavel Kohout a Václav Podaný; za volební stranu TJ Sokol 
Senohraby: Lucie Pancířová, Alexandra Kloužková a Radek Skořepa;
za volební stranu Sdružení občanů pro Senohraby: Jana Svašková 
a Vladimír Dvořák; za volební stranu Hasiče Senohraby: Milan 
Kraut. Předsedající konstatovala, že jako v minulých letech
má zastupitelstvo 9 členů, dnes je přítomno všech 9 členů, zastu-
pitelstvo obce je tedy usnášeníschopné. Dále sdělila, že je pořizo-
ván zvukový záznam, který bude následně vyvěšen na webových
stránkách obce (https://www.senohraby.cz/obec/
zapisy-zastupitelstva-2/).

1. Slib zvolených členů zastupitelstva
Předsedající v souladu s § 69 odst. 2 zákona o obcích vyzvala pří-
tomné členy zastupitelstva obce ke složení slibu a přečetla slib, 
jak je uveden v § 69 odst. 2 zákona o obcích: „Slibuji věrnost České 
republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vy-
konávat svědomitě, v zájmu obce a jejích občanů a řídit se Ústavou 
a zákony České republiky.“ Poté vyzvala přítomné členy zastupitel-
stva ke složení slibu pronesením slova „slibuji“ a podpisem na při-
praveném archu. Žádný člen zastupitelstva obce neodmítl složit slib 
ani nesložil slib s výhradou. Zastupitelům bylo předáno osvědčení 
o zvolení do zastupitelstva obce.

2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele 
zápisu.
Předsedající určila na zapisovatelku zápisu H.O. a ověřovateli zápisu 
Václava Podaného a Vladimíra Dvořáka.
Usnesení č. 53/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby schvaluje ověřovateli zápisu pana 
Podaného a pana Dvořáka.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce. 
1. Slib zvolených členů zastupitelstva.
2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele zápisu.
3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce.
4. Určení způsobu volby starosty a místostarosty/ů.
5. Určení počtu místostarostů a funkcí, pro které budou členové
 zastupitelstva dlouhodobě uvolnění v souladu s § 71 zákona
 o obcích.
6. Volba starosty obce.
7. Volba místostarosty/ů obce.
8. Určení počtu členů fi nančního a kontrolního výboru.
9. Volba předsedy a členů fi nančního výboru.
10. Volba předsedy a členů kontrolního výboru.
11. Zřízení výboru pro územní rozvoj, územní plán a životní
 prostředí.
12. Určení počtu členů výboru pro územní rozvoj, územní plán

 a životní prostředí.
13. Volba předsedy a členů výboru pro územní rozvoj, územní plán
 a životní prostředí.
14. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů
 zastupitelstva obce.
15. Žádost ZŠ Senohraby o čerpání z rezervního fondu školy.
16. Různé.
17. Diskuse.

Návrhy na doplnění programu:
Zastupitelka Pechlátová navrhuje doplnit bod s volbou určeného 
zástupce pro územní plánování a dále doplnit bod s volbou zástupců 
zřizovatele ve Školské radě při ZŠ Senohraby. 
Předsedající navrhla nový bod 16. Volba určeného zástupce 
pro územní plánování, bod 17. Různé, bod 18. Diskuse. U návrhu 
volby nových zástupců zřizovatele ve Školské radě při ZŠ Senohraby 
sdělila, že dle volebního řádu je volební období 3leté a končí v příš-
tím roce. Nová volba není třeba.
Usnesení č. 54/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby schvaluje navržený program jednání 
doplněný o bod číslo 16. Volba určeného zástupce pro územní plánová-
ní, bod 17. Různé, bod 18. Diskuse. Ostatní body zůstávají beze změny.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.
 
4. Určení způsobu volby starosty a místostarosty/
místostarostů
Předsedající navrhla, aby tak jako v minulých letech byli staros-
ta i místostarosta voleni veřejným hlasováním. Jiné návrhy nebyly 
podány.
Usnesení č. 55/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby schvaluje veřejný způsob volby sta-
rosty a místostarosty či starostky a místostarostky.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

5. Určení počtu místostarostů a funkcí, pro které budou 
členové zastupitelstva dlouhodobě uvolněni v souladu 
s § 71 zákona o obcích
Předsedající navrhla, aby v tomto volebním období měla obec jedno-
ho místostarostu. Jiné návrhy nebyly podány.
Usnesení č. 56/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby schválilo zvolení jednoho/jedné 
místostarosty/místostarostky.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Předsedající navrhla, aby funkce starosty/starostky byla v souladu 
s § 84 vykonávána jako uvolněná. Jiné návrhy nebyly podány.
Usnesení č. 57/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby určuje, aby byla funkce starosty/sta-
rostky  v souladu s § 84 zákona o obcích vykonávána jako uvolněná.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Předsedající dále navrhla, aby funkce místostarosty/místostarostky 
byla vykonávána jako neuvolněná. Jiné návrhy nebyly podány.
Usnesení č. 58/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby určuje, aby byla funkce místostaros-
ty/místostarostky v souladu s § 84 zákona o obcích vykonávána jako 
neuvolněná.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.
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Kudy jsme chodili...
Tedy kudy tentokrát chodili 
beze mne, závistivě jsem seděla 
s artrózou doma a píšu podle 
vyprávění účastníků.

V ycházky se dost přizpůsobovaly 
aktuálnímu počasí a často byly 
po blízkém okolí. Po abstinenci 

v minulých dvou letech byly letos četněj-
ší. Dubnová vedla 28. 4. ze Senohrab přes 
Lensedly s prohlídkou krásné historické 
návsi do Kališť, podél Sázavy do Hvězdo-
nic a vlakem domů. Účastníků 7 a km 9.  

První květnová, 18. 5. vedla z Týnce n. S. 
přes Zbořený Kostelec, podél Sázavy, 
přes Ledce do Nespek  a po dobrém obědě 
busem do Senohrab – účast 10 a km 9,5.  
Druhá květnová byla 26. 5. a vedla stej-
nou trasou jako v minulém roce, ze Zaje-
čic přes les a kopce do krásné soukromé 

botanické zahrady v Dubinách, 
kde nám velice milý a ochotný 
majitel nabídl prohlídku v jiném 
ročním období a s jinou barev-
nou podobou zahrady. Po za-
svěceném výkladu pokračovala 
cesta přes kopec, okolo Lorety 
do Pyšel a busem do Senohrab. 
Jediným zklamáním byl ne-
chutný oběd v restauraci U An-
dělů. Účast 8, km 9.

V červnu se jelo vlakem do Ká-
cova, šlapal se okruh kopco-
vitým terénem přes vesnici 
s krásným názvem Polipsy 
a po obědě v zámeckém pivova-
ru na zastávku Kácov a vlakem 
domů – 9 účastníků a 9,5 km. 
V červenci byla na 14. 7. do-
mluvena soukromá prohlídka 
Sázavského kláštera. Po zasvě-
ceném a zajímavém výkladu se 
část výpravy (5) vrátila vlakem domů, 
zbylých 10 vyšplhalo kolem lesního hřbi-
tova na kopec a došlo na oběd na Mar-
jánku a vlakem domů – km 8.

Srpnová vycházka vedla 16. 8. okolím –
ze Senohrab přes Baštírnu do Hvězdo-
nic, přes most a po druhém břehu Sáza-
vy přes Odranec a zbytky hradu Poddu-
bí ke Kormoránu na oběd a po přívozu 
domů. Účast 7, km 12,5. V říjnu za mír-
ného mrholení starou farskou cestou 
11. 10. do Hrusic, kde Fanda domluvil 
zlepšení počasí a bez deště k Hubačáku, 
po hrázi na kraj Mnichovic a podél trati 
do Senohrab na oběd k Francovi – počet 
5 a km 11,5. Zatím poslední vycházka 
byla 25. 10. ze Světic po nové cyklostez-
ce přes Všestary do Mnichovic a vlakem 
domů – účast 5 a km 8,5.

Za turistický oddíl TJ 
Eva Matějková

– Zastupitelka Kloužková pozvala občany na pátek 11. 11. na lam-
pioňák na Vávrově palouku a informovala, že o prvním adventu bu-
de v Senohrabech vánoční jarmark.
– V další diskusi vystoupili místostarostka Pancířová (věnec 
k 28. říjnu), pan K. (položení věnce v předvečer státního svátku), 
pan Janovský (poděkování zastupitelům), starostka Pechlátová a za-
stupitel Kohout (představy o fungování obce, pomoci a neformálním 
setkávání s občany).
Starostka ukončila zasedání zastupitelstva obce v 19:02 hodin.
Zapsal: H. O.

Čistopis zápisu byl vyhotoven: 27. 10. 2022

Ověřovatelé zápisu:
Václav Podaný v. r.
Vladimír Dvořák v. r.
Helena Pechlátová v. r., starostka obce
Zápis byl ověřovatelem Václavem Podaným podepsán dne: 
27. 10. 2022
Zápis byl ověřovatelem Vladimírem Dvořákem podepsán dne: 
27. 10. 2022
Zápis byl starostkou obce podepsán dne: 27. 10. 2022
Zápis byl vyvěšen dne: 31. 10. 2022
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Starostka navrhla zřízení výboru pro územní rozvoj, územní plán 
a životní prostředí.
Usnesení č. 72/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby zřizuje výbor pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

12. Určení počtu členů výboru pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí
Starostka navrhuje, aby měl výbor pro územní rozvoj, územní plán 
a životní prostředí pět členů, a to včetně předsedy. Jiné návrhy ne-
byly podány.
Usnesení č. 73/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby stanovuje výbor pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí jako pětičlenný.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

13. Volba předsedy a členů výboru pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí
Starostka navrhla na funkci předsedy výboru pro územní rozvoj,
územní plán a životní prostředí pana Václava Podaného. Jiné návr-
hy nebyly podány.
Usnesení č. 74/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí předsedou výboru pro územní 
rozvoj, územní plán a životní prostředí pana Václava Podaného.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Starostka navrhla zvolit za členy výboru pro územní rozvoj, územní 
plán a životní prostředí pana Martina Brože, paní Julii Tóbikovou, 
pana Lukáše Künzela a pana Radka Skořepu. Jiné návrhy nebyly 
podány.
Usnesení č. 75/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena výboru pro územní roz-
voj, územní plán a životní prostředí pana Martina Brože.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Usnesení č. 76/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena výboru pro územní roz-
voj, územní plán a životní prostředí paní Julii Tóbikovou.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Usnesení č. 77/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena výboru pro územní roz-
voj, územní plán a životní prostředí pana Lukáše Künzela.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

Usnesení č. 78/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby volí za člena výboru pro územní roz-
voj, územní plán a životní prostředí pana Radka Skořepu.

Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti

0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

14. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných 
členů zastupitelstva obce
Starostka informovala, že odměny neuvolněným členům zastupitel-
stva obce se určují podle § 72 a § 84 zákona o obcích a podle naříze-
ní vlády č. 338/2019 Sb. a dále informovala, že pokud se někdo chce 
odměny vzdát, může tak učinit písemným prohlášením, které podá 
na Obecním úřadu Senohraby.
Usnesení č. 79/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby stanoví, aby neuvolněným členům 
zastupitelstva byla v souladu s § 72 a § 84 zákona o obcích a naříze-
ní vlády č. 338/2019 Sb., o výši odměn členů zastupitelstev územ-
ních samosprávných celků ve znění nařízení vlády č. 202/2018 Sb., 
poskytována měsíční odměna v maximální výši dle tohoto naříze-
ní. V souladu s § 77 a § 84 zákona o obcích zastupitelstvo stanoví, 
že při souběhu výkonu několika funkcí se poskytuje odměna jako 
součet maximálních odměn stanovených pro jednotlivé funkce, 
adále stanoví, že odměna bude náležet ode dne, kdy člen zastupitel-
stva složil slib. V případě nastoupení náhradníka na uvolněný man-
dát bude odměna náležet ode dne složení slibu.

Výsledek hlasování:
8 hlasů pro (Pechlátová, Podaný, Kloužková, Pancířová, Skořepa, 
Kraut, Svašková, Dvořák) 
0 hlasů proti
1 hlas se zdržel (Kohout)
Toto usnesení bylo schváleno.

15. Žádost ZŠ Senohraby o čerpání z rezervního fondu 
školy
ZŠ a MŠ Senohraby požádala o uvolnění 200 000 Kč z rezervního 
fondu školy na předfi nancování školních asistentů v rámci operač-
ního programu Jan Ámos Komenský. 
Usnesení č. 80/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby souhlasí s čerpáním částky 
200 000 Kč z rezervního fondu školy na předfi nancování školních 
asistentů v rámci operačního programu Jan Ámos Komenský a jeho 
převod na dotační účet školy.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

16. Volba určeného zastupitele pro územní plánování
Starostka informovala, že je třeba zvolit zastupitele, který bude ur-
čen pro spolupráci s pořizovatelem pro pořizování územně plánova-
cí dokumentace. Navrhuje, aby to byla starostka obce. Jiné návrhy 
nebyly podány.
Usnesení č. 81/2022:
Zastupitelstvo obce Senohraby stanovuje starostku Helenu 
Pechlátovou určeným zastupitelem pro spolupráci s pořizovatelem 
při pořizování územně plánovací dokumentace pro obec Senohraby 
a ve smyslu dotčených ustanovení zákona č. 183/2006 Sb., o územ-
ním plánování a stavebním řádu.
Výsledek hlasování:
9 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdrželo
Toto usnesení bylo schváleno.

17. Různé
– Zastupitelka Svašková informovala, že koncem minulého týdne 
provedl Krajský úřad Středočeského kraje dílčí přezkoumání hospo-
daření obce Senohraby za rok 2022 s výsledkem, že nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky.
– Zastupitel Skořepa poděkoval občanům-voličům.

18. Diskuse
– Zastupitel Kraut informoval, že koncem příštího týdne otevřou 
v režimu předčasného užívání opravovaný most č. 4-6031 přes sil-
nici I/3.
– František Konvička pozval občany na neděli 13. 11. od 14 hodin
na odhalení desky senohrabským legionářům u zvoničky u pomní-
ku padlých.

TJ Sokol



První senohrabské dlabání

První společné dlabání dýní máme za sebou.
Uskutečnilo se 25. 10. 2022 na školní zahradě.

O bjednali jsme krásné počasí, přivezli 97 dýní, napekli 
koláče, navařili skvělou dýňovou polévku, nachystali 
halloweenské mlsky, uvařili čaj, svařák a bílou kávu 

z melty jako od babičky a pak už jen čekali, jestli někdo dorazí. 
Dlouho to netrvalo a rozzářené úsměvy nejen dětí byly najed-
nou všude kolem nás. S chutí se dlabalo a dlabalo a povídalo.
Celkem jsme vydlabali 85 originálních dýní, které jsme v pod-
večer společně rozsvítili.

Děkujeme, že jste přišli, někteří i v krásných halloweenských 
kostýmech. 

Tak snad zas za rok při dlabání na viděnou     . 

Moc děkujeme sponzorům a všem, kteří s organizací pomohli.

Lucie Pancířová 
za neformální skupinu Senohraby 

26. 10. 2022

   .
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Josef Lada a Senohraby

Mistr Josef Lada

Významný český malíř, karikaturista, 
scénograf a spisovatel Josef Lada 
se narodil 17. prosince 1887 v Hrusicích 
a zemřel 14. prosince 1957 v Praze. 
Proto si roku 2022 připomeneme 135. výročí 
narození a 65. výročí úmrtí tohoto 
světoznámého umělce, proslulého svými 
kresbami a ilustracemi. 

A si každý zná kocoura Mikeše a jeho přátele, 
bubáky a hastrmany, chytrou kmotru liš-
ku i knihy pro dospělé, ilustrované jeho obrázky. Světlo 

světa spatřil v dnes již nestojící chalupě, ale později si posta-
vil při cestě do Hrušova vilu, ve které se dnes nachází muzeum 
jeho tvorby. 

Tento článek se však samozřejmě zaměřuje hlavně na jeho vztah 
k Senohrabům, který musel být poměrně blízký již z toho důvodu, 
že Hrusice jsou sousední obcí. A toto vzájemné působení mělo 
mnohovrstevnatý rozměr, jak ukážou následující řádky. Lada se 
pochopitelně o Senohrabech několikrát zmiňuje ve své autobio-
grafi cké knize „Kronika mého života“, která vyšla poprvé roku 
1942. Od té doby ji ještě vícekrát vydala různá nakladatelství.

Jeden z nejvýznamnějších současných českých spisovatelů Já-
chym Topol natočil zajímavý díl seriálu Artoulky, věnovaný 

Hrusicím a jejich okolí. Kulturní a komerční pro-
jekty i aktivity, většinou vnitřně propojené, těžící 
z Ladovy popularity nazývá „Mikešoland“, ale bez 
pejorativního nádechu. Spíše jde o jakýsi obdiv 
k těmto ladovským ozvěnám, zasahujícím celý blíz-
ký region.  Jáchym Topol prochází také skrze Se-
nohraby a my můžeme být jen rádi, že naše obec 
do „Mikešolandu“ též trochu patří. Tento pořad je 
stále dostupný na webu České televize.

Lada však měl v Senohrabech přímé rodinné vazby. 
Otakar, syn Václava Lady, zakladatele a budovatele 

horní vilové kolonie, říkal, že s Josefem jsou bratranci. Otaka-
rova větev se nejvíce stavitelsky podepsala v lokalitě Na Požáru. 
Senohraby také přináleží do svazku obcí Ladův kraj a ladovský-
mi motivy je též prodchnuta naučná stezka Vodnické vycházky, 
jejíž část vede od senohrabského nádraží přes Hrušov kolem 
potoka Mnichovky až k řece Sázavě. Každému zastavení domi-
nuje typická ladovská postava vodníka kouřícího fajfku.

Lada však nejvíce Senohraby proslavil kresbami Zlenického 
hradu, které jsou známé doslova po celé zeměkouli. Typická si-
lueta této zříceniny se objevila na mnoha jeho obrázcích a tím 
pádem můžeme s trochou nadsázky říci, že dominantu naší 
obce zná prakticky celý kulturní svět.

Patrik Líbal

Před 135 lety se v hrusické chaloupce  
čp. 15 v rodině místního ševce narodil 
malíř a spisovatel Josef Lada. 
V Hrusicích žil až do svých 14 let. 
Poté odešel do Prahy a byl odhodlán 
věnovat se na plno umění.

P o smrti rodičů Lada již ale tak často 
do Hrusic nejezdil. Teprve po sňat-
ku s Hanou Budějickou začal v roce 

1923 opět jezdit pravidelně na letní poby-
ty. V letech 1924 až 1926 bydleli v domku 
čp. 95 a poté od roku 1928 až do roku 1936 
u rodiny Svobodů v domě čp. 111. V roce 
1930 Lada koupil od Růženy Svobodové 
parcelu, na které začal stavět dům. V něm 
měl pracovnu, kde, jak sám napsal, hodlal 
namalovat velké obrazy.

Pokud se budete chtít dovědět více, 
přijďte na besedu o Josefu Ladovi, 
která se bude konat 26. listopadu 2022 
ve 14. 00 hod v hrusické Sokolovně. 
Zde vám o svém dědovi bude povídat 
vnuk Mgr. Josef Lada spolu se Zdeňkou 
Burianovou. Dále vám pravnuk Viktor 
Lada bude vyprávět o své babičce Ale-
ně Ladové. Také se vám představí dva 
významní odborníci zabývající se dílem 
Josefa Lady: Mgr. Lev Pavluch, jeden 
z autorů monografi e Lada a autor kni-
hy Josef Lada: středoevropský mistr 
20. století, a nakonec malíř, sběratel 
a kurátor výstav o Ladovi Jindřich Ul-
rich. V neposlední řadě je to příležitost 
získat autogramy s věnováním do knih 
Josefa Lady.

PhDr. Milan Pátra
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Pomáhejme pohybem

S portovní dopoledne proběhlo
v Senohrabech na Vávrově palou-
ku. Trasy vedly v terénu okol-

ního lesa a byly místy blátivé. Nic-
méně krásná podzimní krajina hrála 
všemi barvami. Nejkratší trasa měřila 
0,3 km, naopak nejdelší měřila 8 km. 
Samozřejmě nechyběly diplomy a zdra-
vá odměna pro účastníky.

Startovné bylo dobrovolné. Vybrala se 
neuvěřitelná částka 41 550 Kč, která 
byla věnována spolku Zvíře v tísni, z. s.

Pro příchozí bylo připraveno chutné ob-
čerstvení. Jednoznačným hitem se stala 
polévka, kterou vařil sám Radek Skoře-
pa. Hudbu zajistil úžasný DJ MATTY. 
Opékaly se špekáčky. Katka Šimková, 
zakladatelka spolku, si pro všechny při-
pravila povídání o týraných zvířatech.

Ten z vás, kdo nedorazil, o hodně při-
šel. Nevadí, příští rok se akce bude 
opakovat.

Přečtěte si vyjádření Kateřiny Šimko-
vé, které zveřejnila na facebookových 
stránkách Zvíře v tísni, z. s.:
Vážení přátelé, naše velké dojetí a ob-
rovské poděkování (omluva za prodlevu 
kvůli neustálému pobytu na veterině) 
za nádhernou nedělní charitativní akci 
pro naši organizaci s útulkem konanou 
v obci Senohraby! Neskonalé díky hlav-
ně a především organizátorům, Davi-
dovi a Lucce Jiráskovým, sponzorům 
akce a těm, kteří přispěli na náš transparentní účet – Obec 
Senohraby 10 000 Kč, Truhlářství Jiří Straka 10 000 Kč, 
Veetee 5 000 Kč, společnosti Fracht FWO Czech, dále dal-
ším jednotlivcům třeba přes QR kód. Bonavita za dobroty, 
DJ Matty za moderování a hudbu, Bartákové Lence za profi  
fotky, Sokolu Senohraby za občerstvení. Náš účet je transpa-
rentní. Také všem skvělým účastníkům, co přišli a podpoři-

li, běželi nebo šli či tam jen byli, i když 
se počasí ráno netvářilo dobře, všem 
vašim krásným a šikovným pejskům, 
úžasným dětem!... Za vaše úsměvy,
energii a souznící pohledy, i když jsem 
byla vyčerpaná a taky dost „na měk-
ko“... Překrásná akce a vědomí,
jak dobré, kvalitní a šlechetné lidi kolem 
sebe máme, i přes ty ignorující... Děkuje-
me všem a nesmírně si toho vážíme!

Na startovném se vybralo neuvěřitel-
ných 14 450 Kč, z prodeje tašek a če-
pic 2 100 Kč. Celkem tedy 16 550 Kč 
+ 25 000 Kč dary od fi rem čili 

41 550 Kč!!!
 
Fotky od fotografky Lenky Bartákové si můžete prohlédnout 
zde: https://m.facebook.com/story.php?story_fbid=1022114
5578100243&id=1568411276

Lucie Jirásková

V neděli 16. 10. 2022 proběhla 
charitativní sportovní akce zaměřená
na pomoc spolku Zvíře v tísni, 
který se nachází ve Stříbrné Skalici. 
Vyžít se mohl každý – sportovní 
nadšenci, rodiče, prarodiče, děti, 
dokonce i lenoši. Jak je to možné? 
To proto, že jste si mohli vybrat mezi 
během a pohodovou procházkou 
s přáteli, psím kamarádem nebo 
babičkou s vnoučaty.

j
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Dohromady a společně,
taková je většinová vůle voličů

V olba zastupitelstva obce Senohraby, konaná ve dnech 
23.–24. 9. 2022, nebyla referendem o vládě státu, jak 
bylo některými politickými subjekty očekáváno. Vo-

lební kampaň i samotná volba zastupitelů byla podle mého 
soudu vedena korektně, podle zákona a s obsahem vlastním 
samosprávě územního celku. Zjevně na pozadí nedobrých zku-
šeností z minulého funkčního období byly komunální volby v 
naší obci výrazně obsahově poznamenány zájmy a potřebami 
kandidujících volebních stran: nepokračovat v novém funkč-
ním období v konfrontačním stylu jednání orgánů obce, způ-
sobujícím nežádoucí polarizaci a dělení občanské veřejnos-
ti, nahradit dosavadní soupeření a boj politických subjektů 
o moc a vliv v obci demokratickou soutěží návrhů, námětů, 
myšlenek sledujících zkvalitňování života v obci a v nepo-
slední řadě posilovat hrdost a upevňovat vztah občanů k obci. 
Průběh volby a zejména pak volební výsledky prokázaly, 
že výše uvedené našlo velmi příznivou odezvu mezi voliči.

Překvapivě proto, že jsem tuto volební stranu, nikoliv kan-
didující osobnosti, považoval jen za jakýsi „B tým“ spolku 
TJ Sokol Senohraby. Dané volební straně velmi prospěla 
nominace Ing. V. Podaného s jeho motivací „napravit roz-
pad a rozdělení společnosti v naší obci a docílit, aby lidé 
zase říkali, že bydlí v Senohrabech, a nikoliv, že bydlí 20 km 
od Prahy“. Místo mnohdy bezobsažných fl oskulí tak voličům 
nabídl témata, která v obci příznivě a dlouhodobě rezonují 

jak u většiny rodilých fandů obce, tak i tzv. náplavy. K voleb-
nímu vítězství nesporně přispěla i forma prezentace osob-
ností volební strany na velkoformátovém billboardu. Stejně 
tak odkaz na veřejné podporovatele této volební strany (např. 
J. Kulhánek, Ing. J. Zahradník nebo Mgr. M. Staňková). Do-
volím si však výtku k prezentaci kandidátky zastupitelstva 
obce doplněné uvedením kandidáta na starostu obce. Sni-
žuje se tak svébytnost volby starosty obce a dalších orgánů, 
neboť jejich volba probíhá jinak, jinde, s jinými voliči a podle 
jiného zákona.

Druhé místo „na bedně“ získala s počtem 1 568 hlasů volební 
strana TJ Sokol Senohraby, vedená Ing. L. Pancířovou, která 
obdržela nejvyšší počet hlasů (223) dosažený v daných vol-
bách. I tato volební strana se volebním programem „Oživíme 
Senohraby“ přihlásila k úsilí spojovat občany, sjednocovat 
rozdělenou obec. K dosažení úspěšného volebního výsledku 
napomohlo premiérové užití několika outdoorových billboar-
dů, což u mnohých vyvolalo nejen obdiv, ale i otázky k ná-
ročnosti fi nancování volebních kampaní. Zřejmě se TJ Sokol 
Senohraby podařilo získat úspěšného sponzora, resp. doná-
tora či mecenáše, což by mohla býti dobrá zpráva nejen pro 
obecní rozpočet.

Na další pozici se umístila volební strana Sdružení občanů 
pro Senohraby se ziskem 1 157 hlasů, což je téměř o 600 hlasů 
méně, než tato volební strana dosáhla v r. 2018, kdy suverén-
ně zvítězila. Sama lídryně, Ing. J. Svašková, ztratila více jak 
100 hlasů. V programových cílech se volební strana Sdružení 
občanů pro Senohraby, cílící na třetí funkční období, logic-
ky soustředila na zachování kontinuity a dokončení započaté 
práce. Ne všichni voliči zřejmě docenili oprávněnost a nalé-
havost volebních cílů této volební strany. Volání po „střídá-
ní kapitánky“ se nakonec povedlo, ale významně jinak, než 
bylo několikaleté přání opozičních zastupitelů. Podle mého 
názoru nejsmutnějšího volebního výsledku dosáhla volební 
strana sdružení nezávislých kandidátů Hasiči Senohraby, je-
jíž tradiční voliči byli podle mne „vyluxováni“ aktivitou nové-
ho volebního uskupení s názvem Senohraby DOHROMADY. 
Důvodem snížení důvěry voličů o více jak 400 hlasů podle 
mne může také být jak „únava“ voličů ze stejných tváří, tak 
jejich nevýrazná aktivita v zastupitelstvu obce. K propadáku 
volební strany SPRÁVNÁ VOLBA je pro mne složité se ko-
rektně vyjádřit. Snad jen to, že jsme nikoho z kandidujících 
nepoškodili a vinu za neúspěch beru na sebe.

PhDr. V. Kopper

Volby a nejen komunální jsou vždy spojeny s množstvím údajů 
a jsou proto neodolatelnou příležitostí je analyzovat a „po svém“ interpretovat. 

Je to příležitost i pro lídra volební strany, která ve volbách do zastupitelstva 
obce zcela propadla, aby se k některým aspektům průběhu voleb vyjádřil.

Kam kráčíš, Senohrabská hlásko?
Své vlastní periodikum 
vydává mnoho obcí 
a měst, každé z nich 
má svou specifi ckou tvář 
a plní roli, pro kterou 
ho konkrétní obec či město 
vydávají. Jakou tvář 
má mít naše Senohrabská 
hláska, jakou roli má plnit 
a má smysl ji stále 
vydávat? 100 lidí, 
100 názorů, zkusme 
tedy toto téma otevřít 
právě nyní…

Z ačnu od konce – vydávat, či ne? 
Určitě jsem PRO zachování vydá-
vání Senohrabské hlásky. Jakou 

ROLI má plnit, co má přinášet? Mož-
ná odpověď najdu snáze při ohlédnutí 
za dobou nedávno minulou… Redakční 
rada SH byla u nás v letech minulých 
tvořena jedinou osobou – bývalou sta-
rostkou obce, tedy paní Janou Svaško-
vou. Velmi nešťastné a neetické řešení. 
Pominu-li skutečnost, že bývalá starost-
ka paní Jana Svašková v obci již roky 
nebydlí, nemá zde vazby, a tudíž se jen 
obtížně může orientovat v některých 
každodenních „radostech a starostech“ 
obce, rozhodně není dobré, aby jeden 
člověk určoval tvář SH či jakéhokoli 
obecního periodika, aby jediný člověk 
volil příspěvky a autory na základě osob-
ních preferencí, a dokonce na ně mnoh-
dy sám pak reagoval souběžně v jednom 
čísle, vždy z první pozice vytvářel svůj 
osobní obraz. Věřím, že tato nešťastná 
praxe u nás již skončila a SH bude mít 
za sebou svůj tým lidí, kteří v ní budou 
vidět možnost, jak informovat občany 
o dění v obci, přinášet informace, rados-
ti, otvírat témata, ptát se i odpovídat.

Co bych ze současné Senohrabské hlásky 
nepostrádala v hlásce nové? Určitě ona 
pravidelná zamyšlení, co si mám myslet
o (doplň cokoli)… Ve svém profesním 
životě jsem šéfredaktorkou časopisu, 
mám za sebou zkušenosti z práce v ně-
kolika novinách různých měst a vždy 

jsem ctila zásadu – přines informace, 
zajímavosti, ale nikdy nestav čtenáře 
do pozice – beze mě bys byl hlupákem. 
Navíc jsem přesvědčena, že obecní pe-
riodikum se má věnovat obci samé. Ne-
budou mi ani chybět osobní prezentace, 
ataky, které s diskusí a otevíráním témat 
nemají nic společného. Ano, hranice 
bývá občas velmi tenká… Velmi jsem 
oceňovala historická okénka, předsta-
vování zajímavých staveb, osobností 
z historie Senohrab. Uvítala bych i ukáz-
ky z kroniky obce, ohlédnutí občanů, 
kteří slaví životní jubileum, zajímal by 
mě vznik, cesta spolků… Líbila by se 
mi pravidelná rubrika otázek a odpo-
vědí na jednotlivé zastupitele, poradny
z oblastí, které se týkají i našich životů,
zájmů a může je pokaždé zodpovědět 

třeba jiný občan, který se v nich orientu-
je, věnuje jim svůj volný čas. Samozřej-
mě by neměly chybět pozvánky na akce, 
minireportáže ze všech oblastí kulturní-
ho, společenského a sportovního života 
obce. Coby nadšený zahrádkář neustále 
nakukuji přes ploty a obdivuji kvetoucí 
zahrádky, ovocné a zeleninové zahrádky, 
jak ráda bych se zeptala – jak se vám po-
dařilo tuhle nádheru vypěstovat? Blíží 
se Vánoce a mě by třeba zajímalo, zda je 
zde cukroví, které lze nazvat typickým – 
pocházím z východních Čech a výměna 
receptů, to je moje. Třeba by stálo za to, 
oslovit seniory s prosbou o recept a vzpo-
mínky na dětství v Senohrabech s ním 
spojené… A co takhle ankety? Co propo-
jit tištěnou verzi a Facebook s otázkami, 
které se nás budou týkat? Mám ráda 
příběhy – kéž jich je Senohrabská hlás-
ka plná. Bohatá vzpomínkami, barevná 
laskavostí a radostí z života v naší obci.

Věřím, že Senohrabská hláska má své 
místo, poslání a bude zachována a že za ní 
bude stát nejen redakční rada, ale i sami 
občané se svými náměty, příběhy, úspě-
chy a třeba i výpěstky, výrobky. Jakou 
tvář by podle vás měla SH mít? 

Stanislava Čermáková
Největším počtem hlasů 
ocenili voliči volební stranu 
typu sdružení nezávislých 
kandidátů „Senohraby DOHROMADY“ 
v čele s Ing. H. Pechlátovou 
a ziskem 1 666 hlasů. 
Podle mého soudu voliči 
u této volební strany také 
ocenili výběr i kreativně 
sestavené pořadí kandidátů, 
první čtyři obdrželi překvapivých 
839 hlasů. 
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Je to tak, v Senohrabech začíná kratičká cyk-
lotrasa s číslem 0030. Vede půvabnou posá-
zavskou krajinou přes Pyšely do Nespek. Děti 
se opravdu nenadřou. Celá cesta je po rovin-
ce, a až došlapou do Nespek k autu, budou mít 
v nohách jen osm kilometrů. To zvládne i začí-
nající Alenka.
A co vy? Ještě zbývá pár hezkých dnů a posá-
zavské výhledy budou skrz opadané podzimní 
stromy ještě krásnější. Nevyrazíte po stopách 
Alenky s Kájou?

Je listopad. Babí léto se už dávno 
přelilo do vlhce studeného podzimu. 
Po ránu se kašle a Alence s Kájou se 
u snídaně začaly objevovat malé ka-
líšky sirupu z heřmánku a jitrocele, 
který sbírali v létě. Dneska taky. Ka-
líšek s tmavým sirupem, druhý kalí-
šek s vajíčkem natvrdo, talíř s topin-
kou a miska s vločkovou kaší. K tomu 
půl jablka. A ještě velký hrnek čaje.
„Ježkovy voči, mami, to si nás 
chystáš do pece jako Jeníčka s Ma-
řenkou?“ vyděsí se Kája při pohle-
du na stůl. Maminka se spokojeně 
usměje: „Do pece ne. Na kolo jo.“ Děti 
zasténají. Kája na kole jezdí slušně, 
ale nerad, Alenka se to naučila tepr-
ve nedávno a rychle jí docházejí síly. 
Jenže ke stolu si přisedne i tatínek 
a teď už jsou to dva nadšení cyklisti 
dospělci proti dvěma nenadšeným 
minicyklistům. Tenhle boj děti ne-
vyhrají. Tak do sebe jenom nespoko-
jeně soukají snídani. Kája vyzvídá, 
kam pojedou, Alenka zase, jak dale-
ko to bude.
„Jenom malinko, fakt,“ urovnává náladu tatí-
nek. „Jenom jedna krátká, kratičká cyklotrasa.“ 
„Jak jako cyklotrasa?“ Alenka se málem zadusí 
čajem. „Jakože celá? Tati! No to ne, že jo? Cyklo-
trasy maj přece asi tak milion kilometrů!“ Kája 
sestřičce vyděšeně přizvukuje.
Maminka se začne smát, ale tatínek znova za-
sáhne: „Ale v klidu, vy nám taky vůbec nevěříte! 

Cyklotrasy jsou dlouhý i krátký. Tahle je asi jako 
dvakrát od nás na Hlásku a zpátky. Možná míň. 
Navíc končí v Nespekách, kam jsem včera odpole-
dne odvezl auto, abychom tu stejnou trasu nejeli 
zase zpátky. Tak. Dojíst a vyrážíme. Venku vychá-
zí slunce!“

Autorka textu: Noemi Cupalová
Autorka ilustrací: Markéta Nováková

Na kolo!

Autorka textu: N
Autorka ilustrací: Mar
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Vítěz 
cyklistického 

závodu dává interview.
Reportér: Co ve vás probudilo 

lásku k cyklistice?
Cyklista: Ale ne, já jízdu na kole

nesnáším!
Reportér: Jak je to možné?

Cyklista: No vážně. Vždycky 
jedu co nejrychleji, abych to 

měl konečně za sebou.



PRODLOUŽENÍ LINKY 164 OD 17. 9. 2022
Od 17. září 2022 bude prodloužena autobusová linka 164 z Poli-
kliniky Petřiny na Malovanku. Zcela nově tak autobusy propojí 
oblasti Petřin a Břevnova s novými zastávkami Kusá a Radimo-
va v Radimově ulici. Na trase mezi Poliklinikou Petřiny a Ma-
lovankou vzniknou také zastávky Kajetánka a Pod Královkou 
s možností přestupu na ostatní autobusové linky. Na Malovance 
bude možné přestoupit také na tramvaje.

Autobusová linka 164 jezdí každý den cca od 5 do 24 hodin, 
ve špičkách pracovních dnů v intervalu 20 minut, v mimošpič-
kových obdobích, o víkendech a celotýdenně večer jezdí v inter-
valu 30 minut. Jízdní doba v novém úseku z Malovanky na Po-
likliniku Petřiny bude 7 minut, z Malovanky k metru Petřiny 
dojede autobus za 10 minut.

V souvislosti s touto změnou vznikne pro linku 108 ve směru 
Sídliště Na Dědině druhá zastávka Poliklinika Petřiny.

PROGRAM JEDNOTLIVÝCH AKCÍ
Úterý 20. 9. 2022, 10:00–18:00 Terminál Smíchov 
Kde: Prostor odbavovací haly nádraží Praha-Smíchov 
Co: Představení nové podoby multimodálního terminálu Smí-
chov, proměna vlastního vlakového nádraží, novostavba auto-
busového nádraží i proměna zastávek MHD před nádražím. 
Ukázky navigačního systému i jednotlivých architektonických 
řešení nové odbavovací haly.

Středa 21. 9. 2022, 10:00–18:00 Nová Masaryčka 
a vlakem na letiště 
Kde: Prostor odbavovací haly Masarykova nádraží
Co: Představení nové podoby Masarykova nádraží a jeho nových 
nástupišť, ukázka propojení nové části s historickou budovou, 
zastřešení nástupišť a nová promenáda nad nádražím včetně 
propojení oblasti Florence s Opletalovou ulicí. Představení pro-
jektu nového vlakového spojení na letiště Václava Havla Praha, 
vizualizace nových stanic, trasy, linkové vedení i intervaly. Pro-
jekt modernizace železniční trati na Kladno. Virtuální prohlíd-
ka nové Masaryčky, videoprezentace v Masarykově salonku.

Čtvrtek 22. 9. 2022, 10:00–18:00 Metro S – nový 
tunel pro vlaky pod centrem Prahy
Kde: Vstup do stanice metra Karlovo náměstí (na rohu parku 
u sochy Elišky Krásnohorské) 
Co: Představení plánů na zcela nový tunel pod centrem Prahy 
pro příměstské vlaky, varianty nových podzemních stanic a ve-
dení linek S skrz Prahu, fyzická ukázka možné budoucí podoby 
vstupu do stanice metra S. Projekt vysokorychlostních tratí – 
jak budou zaústěny do Prahy, jak pomohou vysokorychlostní 
tratě k výraznému zrychlení Prahy se zbytkem ČR, budování zá-
chytných parkovišť u nových stanic vysokorychlostní železnice 
v okolí Prahy.

Čtvrtek 22. 9. 2022, 19:00–21:00 Diskuzní večer 
v CAMP
Téma: Metro S – nový tunel pro vlaky pod centrem Prahy a vy-
sokorychlostním vlakem z Prahy za pár minut do celé republiky.
Prezentace na téma nového tunelového spojení pod centrem 
Prahy pro příměstské vlaky a projekt vysokorychlostních tratí 
a jejich přivedení do Prahy. Příklady dobré praxe ze zahraničí, 

VLAKEM DO STANICE BUDOUCNOST (20.–22. 9. 2022)
V rámci Evropského týdne mobility ve dnech 20. až 22. září 
2022 seznámíme na jednotlivých místech Prahy širokou ve-
řejnost s rozvojovými záměry železnice v Praze a okolí, ať už 
se jedná o projekty připravované na blízkou budoucnost (nový 
multimodální terminál Smíchov, nová podoba Masarykova 
nádraží, modernizace železniční trati do Kladna a nová trať 
na letiště Václava Havla Praha), 
ale i dlouhodobá vize plnohodnot-
ného pražského S-Bahnu čili sys-
tému městských a příměstských 
vlaků v krátkých intervalech vzá-
jemně propojených novým tune-
lem pod centrem Prahy nebo pří-
nosy nových vysokorychlostních 
tratí a jejich zaústění do pražského 
železničního uzlu.

V rámci jednotlivých akcí budeme prezentovat v konkrétních 
místech tyto rozvojové záměry pomocí výstavních panelů za pří-
tomnosti odborníků ze Správy železnic, Institutu plánování a roz-
voje hl. m. Prahy, ROPID, ale i jednotlivých architektů nových 
stanic. Každý den odpoledne budeme na jednotlivých místech po-
řádat komentované prohlídky prezentačních panelů. Na Masary-

kově nádraží si budou moci návštěv-
níci vychutnat virtuální prohlídku 
po nové Masaryčce.

Třídenní seriál akcí završí ve čtvrtek 
22. září 2022 diskuzní večer v praž-
ském Centru architektury a měst-
ského plánování (CAMP) a také 
následná desetidenní výstava všech 
projektů u Národního muzea.

představení studie komplexně řešící kapacitu železnice v Praze 
a prezentace přínosů vysokorychlostních tratí pro Prahu i Stře-
dočeský kraj.
Následná debata s odborníky ze Správy železnic, Institutu pláno-
vání a rozvoje hl. m. Prahy i z akademické sféry.

Výstava Vlakem do stanice Budoucnost 
22. 9. – 2. 10. 2022
Kde: Prostor mezi budovami Národního muzea nad Václavským 
náměstím
Co: Výstava záměrů rozvoje pražské železnice v blízké i vzdálené 
budoucnosti. Proměna největších pražských nádraží, nové trasy 
pro zrychlení a zahuštění příměstských vlaků i pro přivedení vy-
sokorychlostních vlaků do Prahy nebo pro přímé spojení centra 
Prahy s ruzyňským letištěm.

ZMĚNY AUTOBUSOVÝCH LINEK DO ZOO 
OD 28. 9. 2022

V souvislosti s otevřením nového pavilonu goril v pražské 
zoologické zahradě dochází od 28. září 2022 k úpravě auto-
busových linek v oblasti Troji. Stávající zastávka Zoologická 
zahrada mění název na ZOO Praha-Troja. Pro přístup k nové-
mu pavilonu goril na severní straně areálu bude možné využít 
autobusovou zastávku ZOO Praha-Sklenářka (bývalá zastáv-
ka Sklenářka).
Páteřní autobusová linka 112 pojede nově pouze v trase Nádraží 
Holešovice – ZOO Praha-Troja a vybrané spoje již nebudou zajíž-
dět do Podhoří. Zároveň budou na lince 112 nasazeny výhradně 
kapacitní kloubové autobusy. 
Jako náhrada spojení do Podhoří bude zavedena nová autobu-
sová linka 234 v trase Nádraží Holešovice – Parkoviště Trojský 

most – ZOO Praha-Troja – ZOO Praha-Sklenářka – Podhoří. 
Tato linka nabídne přímé spojení se severním vstupem do zoo 
a také nahradí stávající kyvadlovou linku ze záchytného parko-
viště u Trojského mostu. Z důvodu obtížné průjezdnosti ulice 
Trojská v úseku mezi obratištěm u zoologické zahrady a bota-
nickou zahradou budou na tuto linku nasazeny pouze autobusy 
standardní délky, její kapacita je tak omezena. Během provozní 
doby zoo bude jezdit linka 234 každých 15 minut, v ostatních 
obdobích bude její interval 30–60 minut. Zastávka Parkoviš-
tě Trojský most bude obsluhována ve směru Podhoří pouze 
do 14:00 a ve směru Nádraží Holešovice až od 12:00. Zároveň 
bude provoz této linky z parkoviště o víkendech mezi 10:30 
a 13:30 posílen vloženými jednosměrnými spoji v trase Parko-
viště Trojský most – ZOO Praha-Troja.
Z důvodu nemožnosti potkávání autobusů v Trojské ulici v úse-
ku mezi zoo a botanickou zahradou bude s ohledem na rozšíření 
provozu autobusů mezi Nádražím Holešovice a Podhořím nut-
né zrušit zajíždění midibusových linek 235 a 236 do zastávky 
ZOO Praha-Troja (původně Zoologická zahrada). Pro dopravu 
do/ze zoo bude možné využít zastávku ZOO Praha-Sklenářka 
u severního vstupu.

DALŠÍ TRVALÉ ZMĚNY PID V ZÁŘÍ / ŘÍJNU 2022
ZMĚNY JEDNOTLIVÝCH LINEK

462 (od 19. 9.) 1 pár spojů v pracovní dny ráno jede nově do za-
stávky Kunice, Všešímy a nejede do zastávky Kunice, Všešímy, 
SŠŘ. 1 spoj v pracovní dny ráno ze Strančic nově jede také přes 
zastávku Všešímy, SŠŘ.
469 (od 19. 9.) Rozšíření počtu spojů v trase Říčany, Olivovna– 
Strančice, žel. st. v pracovní dny a snížení počtu okružních spojů 
Strančice–Otice–Předboř–Strančice.

Zpravodaj PID 09/2022
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Kulturní akce listopad 2022
4. 11. 2022 · pátek · Týnec nad Sázavou · hotel 
Týnec
Koncert: Big Band Felixe Slováčka. 
Začátek od 19 hod.
5. 11. 2022 · sobota · Čtyřkoly · hřiště Ve Váv-
rovkách
Halloweenská stezka odvahy ve Čtyřkolech. 
Začátek od 17 hod.
5. 11. 2022 · sobota · kino Čerčany
Princezna Rebelka. Začátek od 17 hod.
5. 11. 2022 · sobota · kino Čerčany
Muréna. Začátek od 19:30 hod.
9. 11. 2022 · středa · Říčany KC Labuť
Koncert: Michal Pavlíček trio & Milly Honsová. 
Začátek od 20 hod.
10. 11. 2022 · čtvrtek · Kamenice u Prahy
Koncert: Jablkoň. Začátek od 19:30 hod.
10. 11. 2022 · čtvrtek · Říčany KC Labuť
Divadlo: UPOKOJENKYNĚ – komedie z prostředí 
domova pro seniory. Začátek od 19:30.
11. 11. 2022 · pátek · Říčany KC Labuť 
Koncert: CITRON + support: Symfobia. 
Začátek od 20 hod.
12. 11. 2022 · sobota · Čerčany · Kulturní dům 
Divadelní představení Hexenšus. 
Začátek od 19 hod.
12. 11. 2022 · sobota · kino Čerčany
Banger. Začátek od 19:30 hod.
12. 11. 2022 · sobota · Zámek Berchtold
Svatomartinský běh – II. ročník. Začátek od 10 hod.
13. 11. 2022 · neděle · Říčany KC Labuť 
Divadlo pro děti: Čiperkové. Začátek od 10 hod.
13. 11. 2022 · neděle · Říčany KC Labuť
Divadlo: Doktorská pohádka. Začátek od 15 hod.
17. 11. 2022 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce
Princezna zakletá v čase 2. Začátek od 16:30 hod.
16. 11. 2022 · středa · Říčany KC Labuť
Koncert: Originální pražský synkopický orchestr. 
Začátek od 19:30 hod.
17. 11. 2022 · čtvrtek · Říčany KC Labuť 
Divadlo: Zakázané uvolnění. Začátek od 19:30 hod.
19. 11. 2022 · sobota · kino Čerčany
Krásné bytosti. Začátek od 19:30 hod.
22. 11. 2022 · čtvrtek · Kamenice u Prahy
Divadlo: Nejstarší řemeslo. Začátek od 19:30 hod.
22. 11. 2022 · čtvrtek · Říčany · Na Fialce
Stand-up your life: Adéla Elbel - První poločas 
rozpadu. Začátek od 19 hod.
24. 11. 2022 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce
Vánoční příběh. Začátek od 19 hod.
24. 11. 2022 · čtvrtek · Říčany KC Labuť 
Divadlo: AGNES BELLADONE. 
Začátek od 19:30 hod.
25. 11. 2022 · pátek · Říčany KC Labuť
Koncert: VÍTKOVO KVARTETO – extrémní bigbít 
pro otrlejší nátury. Začátek od 20 hod.
26. 11. 2022 · sobota · kino Čerčany
Arvéd. Začátek od 19:20 hod.
26. 11. 2022 · sobota · Říčany Na Fialce
Divadlo: Vánoční putování s anděli. 
Začátek od 14:30 hod.
29. 11. 2022 · úterý · Říčany KC Labuť 
Koncert: Tom Vybíral trio & Zuzana Dumková. 
Začátek od 19:30 hod.

Jana Hanzlová
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11. 11. 2022  MARTINSKÝ LAMPIONOVÝ PRŮVOD 
 setkání u školy v 17:30 hodin
 pořádá Senohrabská beseda

13. 11. 2022 SENOHRABŠTÍ LEGIONÁŘI
 – odhalení pamětní desky 
 na zvoničce u pomníku padlým od 14:00 hodin
 pořádá František Konvička za podpory neformální skupiny,
 Senohrabské besedy a Obecního úřadu Senohraby

26. 11. 2022  VÁNOČNÍ JARMARK 
 v tělocvičně od 10:00 do 14:00 hodin
 pořádá Senohrabská beseda

26. 11. 2022  DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ ČERT A ŠVEC,
 nejen pro děti
 v tělocvičně od 14:00 hodin
 pořádá Senohrabská beseda

26. 11. 2022  SETKÁNÍ U BETLÉMU
 A ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
 na zvoničce od 16:30 hodin
 pořádá neformální skupina a Obecní úřad Senohraby

27. 11. 2022  PODZIMNÍ BĚH LYŽAŘŮ 
 na Vávrově palouku od 9:00 hodin
 pořádá TJ Sokol Senohraby

  2. 12. 2022  VÁNOČNÍ POSEZENÍ SE SENIORY 70+
 v sále hotelu SEN od 16:00 hodin
 pořádá Obecní úřad Senohraby  

17. 12. 2022 BETLÉMSKÉ SVĚTLO 
 prostranství za hasičskou zbrojnicí od 14:00 hodin
 pořádá Sbor dobrovolných hasičů Senohraby

Podzimní
a adventní akce
v Senohrabech


